ΣΥΜΦΩΝΟΛΗΚΤΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ Γ΄ ΚΛΙΣΗΣ
Λέγονται τα ουσιαστικά Γ΄ κλίσης που έχουν χαρακτήρα σύμφωνο.
π.χ. ὁ κόραξ (κόρακ-ος), ἡ πατρὶς (πατρίδ-ος), ὁ γίγας (γίγαντ-ος), ὁ λιμὴν (λιμέν-ος).
Σημείωση: συνήθως βρίσκουμε τον χαρακτήρα από τη γενική ενικού αφαιρώντας την κατάληξη –ος.

Α. ΑΦΩΝΟΛΗΚΤΑ
Λέγονται όσα έχουν χαρακτήρα άφωνο. Διακρίνονται κυρίως στις παρακάτω κατηγορίες:

1) Ουρανικόληκτα (με χαρακτήρα κ, γ, χ)
	Ενικός αριθμός

	ον.
	ὁ
	κόρα-ξ (κ-ς)
	ἡ
	πτέρυ-ξ (γ-ς)
	ὁ
	ὄνυ-ξ (χ-ς)

	γεν.
	τοῦ
	κόρα-κος
	τῆς
	πτέρυ-γος
	τοῦ
	ὄνυ-χος

	δοτ.
	τῷ
	κόρα-κι
	τῇ
	πτέρυ-γι
	τῷ
	ὄνυ-χι

	αιτ.
	τὸν
	κόρα-κα
	τὴν
	πτέρυ-γα
	τὸν
	ὄνυ-χα

	κλ.
	(ὦ)
	κόρα-ξ (κ-ς)
	(ὦ)
	πτέρυ-ξ (γ-ς)
	(ὦ)
	ὄνυ-ξ (χ-ς)

	 
Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	οἱ
	κόρα-κες
	αἱ
	πτέρυ-γες
	οἱ
	ὄνυ-χες

	γεν.
	τῶν
	κορά-κων
	τῶν
	πτερύ-γων
	τῶν
	ὀνύ-χων

	δοτ.
	τοῖς
	κόρα-ξι(κ-σι)
	ταῖς
	πτέρυ-ξι (γ-σι)
	τοῖς
	ὄνυ-ξι (χ-σι)

	αιτ.
	τοὺς
	κόρα-κας
	τὰς
	πτέρυ-γας
	τοὺς
	ὄνυ-χας

	κλ.
	(ὦ)
	κόρα-κες
	(ὦ)
	πτέρυ-γες
	(ὦ)
	ὄνυ-χες



*Προσοχή: Το ξ των καταλήξεων προέρχεται από τη συγχώνευση του ουρανικού χαρακτήρα κ, γ, χ με το σ της κατάληξης (κ/γ/χ +σ = ξ): π.χ. τοῖς κόρακ-σι → κόραξι.

2) Χειλικόληκτα (με χαρακτήρα π, β)

	Ενικός αριθμός
	Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	ὁ
	γὺ-ψ (π-ς)
	Ἄρα-ψ (β-ς)
	οἱ
	γῦ-πες
	Ἄρα-βες

	γεν.
	τοῦ
	γυ-πὸς
	Ἄρα-βος
	τῶν
	γυ-πῶν
	Ἀρά-βων

	δοτ.
	τῷ
	γυ-πὶ
	Ἄρα-βι
	τοῖς
	γυ-ψὶ (π-σὶ)
	Ἄρα-ψι (β-σι)

	αιτ.
	τὸν
	γῦ-πα
	Ἄρα-βα
	τοὺς
	γῦ-πας
	Ἄρα-βας

	κλ.
	(ὦ)
	γὺ-ψ (π-ς)
	Ἄρα-ψ (β-ς)
	(ὦ)
	γῦ-πες
	Ἄρα-βες



*Προσοχή: Το ψ των καταλήξεων προέρχεται από τη συγχώνευση του ουρανικού χαρακτήρα π, β με το σ της κατάληξης (π/β + σ = ψ): π.χ. τοῖς κώνωπ-σι → κώνωψι.
3) Οδοντικόληκτα με χαρακτήρα τ, δ, θ

	Ενικός αριθμός

	
	Βαρύτονο

	ον.
	ὁ
	τάπη-ς (τ-ς)
	ἡ
	πατρ-ὶς (δ-ς)
	ὁ
	ὄρν-ις (θ-ς)

	γεν.
	τοῦ
	τάπη-τος
	τῆς
	πατρ-ίδος
	τοῦ
	ὄρν-ιθος

	δοτ.
	τῷ
	τάπη-τι
	τῇ
	πατρ-ίδι
	τῷ
	ὄρν-ιθι

	αιτ.
	τὸν
	τάπη-τα
	τὴν
	πατρ-ίδα
	τὸν
	ὄρν-ιν

	κλ.
	(ὦ)
	τάπη-ς (τ-ς)
	(ὦ)
	πατρ-ὶς
	(ὦ)
	ὄρν-ι

	 
Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	οἱ
	τάπη-τες
	αἱ
	πατρ-ίδες
	οἱ
	ὄρν-ιθες

	γεν.
	τῶν
	ταπή-των
	τῶν
	πατρ-ίδων
	τῶν
	ὀρν-ίθων

	δοτ.
	τοῖς
	τάπη-σι (τ-σι)
	ταῖς
	πατρ-ίσι (δ-σι)
	τοῖς
	ὄρν-ισι (θ-σι)

	αιτ.
	τοὺς
	τάπη-τας
	τὰς
	πατρ-ίδας
	τοὺς
	ὄρν-ιθας

	κλ.
	(ὦ)
	τάπη-τες
	(ὦ)
	πατρ-ίδες
	(ὦ)
	ὄρν-ιθες



*Προσοχή: ο οδοντικός χαρακτήρας τ, δ, θ μπροστά από το σ της κατάληξης αποβάλλεται (τ/δ/θ + σ = σ): ταῖς πατρίδ-σι → πατρίσι.
*Τα βαρύτονα οδοντικόληκτα σε -ις (γεν. -ιδος, -ιτος, -ιθος) σχηματίζουν την αιτιατ. του ενικού σε -ιν και την κλητ. του ενικού σε -ι: ἡ χάρις → τὴν χάριν, ὦ χάρι. 

* Οδοντικόληκτα με χαρακτήρα ντ 
	Ενικός αριθμός

	
	Βαρύτονα

	Μονόθεμα
	Διπλόθεμο

	ον.
	ὁ
	ἱμ-ὰς (ντ-ς)
	γίγ-ας (ντ-ς)
	γέρ-ων

	γεν.
	τοῦ
	ἱμ-άντος
	γίγ-αντος
	γέρ-οντος

	δοτ.
	τῷ
	ἱμ-άντι
	γίγ-αντι
	γέρ-οντι

	αιτ.
	τὸν
	ἱμ-άντα
	γίγ-αντα
	γέρ-οντα

	κλ.
	(ὦ)
	ἱμ-ὰς
	γίγ-αν
	γέρ-ον

	 
Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	οἱ
	ἱμ-άντες
	γίγ-αντες
	γέρ-οντες

	γεν.
	τῶν
	ἱμ-άντων
	γιγ-άντων
	γερ-όντων

	δοτ.
	τοῖς
	ἱμ-ᾶσι (ᾰντ-σι)
	γίγ-ασι (αντ-σι)
	γέρ-ουσι

	αιτ.
	τοὺς
	ἱμ-άντας
	γίγ-αντας
	γέρ-οντας

	κλ.
	(ὦ)
	ἱμ-άντες
	γίγ-αντες
	γέρ-οντες


*Προσοχή: Τα βαρύτονα οδοντικόληκτα σε -ας (γεν. -αντος) και -ων (γεν. -οντος) σχηματίζουν την κλητ. του ενικού χωρίς κατάληξη (με αφαίρεση του οδοντ. χαρακτήρα), σε -αν  και –ον αντίστοιχα : ὁ γίγας → ὦ γίγαν, ὁ γέρων → ὦ γέρον.
*Ο χαρακτήρας ντ μπροστά από το σ της κατάληξης αποβάλλεται, με έκταση του προηγούμενου βραχύχρονου φωνήεντος σε μακρόχρονο (ντ + σ = σ): (ὁ ἱμὰς) τοῖς ἱμάντ-σι → ἱμᾶσι, (ὁ γέρων) τοῖς γέροντ-σι → γέρουσι.

4) Ουδέτερα οδοντικόληκτα σε –μα
	Ενικός
	Πληθυντικός

	ον.
	τὸ
	κτῆ-μα
	τὰ
	κτή-ματα

	γεν.
	τοῦ
	κτή-ματος
	τῶν
	κτη-μάτων

	δοτ.
	τῷ
	κτή-ματι
	τοῖς
	κτή-μασι (τ-σι)

	αιτ.
	τὸ
	κτῆ-μα
	τὰ
	κτή-ματα

	κλ.
	(ὦ)
	κτῆ-μα
	(ὦ)
	κτή-ματα



*Ο οδοντικός χαρακτήρας τ μπροστά από το σ της κατάληξης αποβάλλεται (τ + σ = σ): τοῖς κτήματ-σι → κτήμασι.
5) Μερικά ανώμαλα ή ιδιαίτερα αφωνόληκτα

	Ενικός αριθμός

	ον.
	ὁ
	παῖς
	ἡ
	γυνὴ
	τὸ
	φῶς
	οὖς

	γεν.
	τοῦ
	παιδὸς
	τῆς
	γυναικὸς
	τοῦ
	φωτὸς
	ὠτὸς

	δοτ.
	τῷ
	παιδὶ
	τῇ
	γυναικὶ
	τῷ
	φωτὶ
	ὠτὶ

	αιτ.
	τὸν
	παῖδα
	τὴν
	γυναῖκα
	τὸ
	φῶς
	οὖς

	κλ.
	(ὦ)
	παῖ
	(ὦ)
	γύναι
	(ὦ)
	φῶς
	οὖς

	 
Πληθυντικός αριθμός

	ον.
	οἱ
	παῖδες
	αἱ
	γυναῖκες
	τὰ
	φῶτα
	ὦτα

	γεν.
	τῶν
	παίδων
	τῶν
	γυναικῶν
	τῶν
	φώτων
	ὤτων

	δοτ.
	τοῖς
	παισὶ
	ταῖς
	γυναιξὶ
	τοῖς
	φωσὶ
	ὠσὶ

	αιτ.
	τοὺς
	παῖδας
	τὰς
	γυναῖκας
	τὰ
	φῶτα
	ὦτα

	κλ.
	(ὦ)
	παῖδες
	(ὦ)
	γυναῖκες
	(ὦ)
	φῶτα
	ὦτα






